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přeje Obecní úřad Boršice
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VELIKONOCE 
V BORŠICKÉ HISTORII

Slavnost dospělosti v roce 1964, ročník 1946 
Zleva: J. Panáček, V. Mareček, V. Mikulka. Z. Kmenta, K. Lanšperk, 
J. Tomášů

Slavnost dospělosti, ročník 1938

Slavnost dospělosti, ročník 1938
Zleva: V. Fryšták, V. Gabriel

Slavnost dospělosti, ročník 1948

Velikonoce, ročník 1959

Slavnost dospělosti v roce 1955 

Veliko-
noce 
v roce 
1962 
– před 
školou
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Slavnost dospělosti, ročník 1943

Slavnost dospělosti, ročník 1941 Velikonoce, přibližně rok 1963

Velikonoce, slavnost dospělosti v roce 1955, osmnáctiletí s P. Aloisem Mikuláštíkem
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Slavnost dospělosti, ročník 1959

Slavnost dospělosti, ročník 1959Velikonoce, ročník 1958 a 1959

Velikonoce, přibližně rok 1963
Dole zleva: Ježová (Lukůvková), 
Kmenta, nahoře zleva: Tomášů, 

Výstupová (Vávrová), Chromcová 
(z Modré), Panáček

Velikonoce v roce 1967
Dole zleva: Sýkora, Kmenta, 
nahoře zleva: Tomášů, 
Zapletalová (Vojáčková), 
Gabriel



  strana 5  

poř. 
č. Druh poplatku částka Kč

1 Místní poplatky obecně záv. vyhláška 1/2007

odvoz odpadu 480 1 rok / 1 osoba

poplatek ze psů 50 1 pes

200 2. a další pes

pronájem veř. prostranství 
prodejce 40 1 m2

pronájem veř. prostranství služby 10 1 m2

pronájem veř. prostranství stav. 
zař. 5 1m2

pronájem veř. prostranství reklam. 
zař. 10 1 m2

pronájem veř. prostranství cirkus, 
lunapark 30 1 m2

pronájem veř. prostranství skládky 5 1 m2

2 Hřbitovní poplatky ZO 14. 12. 2007

nový dvojhrob  +  nájem na 10 let 1000 nový hrob

nový hrob v urnovém háji + nájem 
na 10 let 500 nový hrob

dvojhrob 500 nájem na 10 let

hrob v urnovém háji 300 nájem na 10 let

3 Nájem SOS ZO 3. 12. 2009 500 jeden obřad

4 Kulturní dům RO 3. 12. 2009 

nájem sálu 1000 první den

nájem sálu 500 druhý den

nájem kuchyně 500 1 akce

nájem sálu a kuchyně -  pohřeb 300

vestibul 500 1 den

pronájem nádobí 1 1 osoba

el. energie 6 1 kWh

praní ubrusů 15 1 kus

praní utěrek 5 1 kus

nájem sálu /hudební produkce/ 10 000 1 akce

nájem sálu /PO/  5 000 1 akce

záloha na pronájem sálu /PO/  2 000 1 akce

5 Poplatky za reklamu v KT RO 3. 12. 2009

sekce OÚ zdarma

s. sdělení občanům na 1 týden + 
5x hlášení 50 místní občané 

a fy sídlící v obci

s. reklama na 1 měsíc 100 místní občané 
a fy sídlící v obci

s. reklama na 1 měsíc 200 ostatní občané 
a fi rmy

6 Kabelová televize  RO 3. 12. 2009

poplatek za KT 1200 1 přípojka za 
1 rok

připojení 6000

zrušení, nebo znovuzavedení KT 2000

7 Poplatek za hlášení v místním rozhlase RO 3. 12. 2009

občané pohřeb zdarma

občané 10

prodejci 50 hlášení v relaci

prodejci 200 hlášení mimo 
relaci

8 Nájem nemovitostí  ZO 14. 12. 2007

prodejní plocha 1 m2 450

ostatní plocha  1 m2 350

9 Matriční poplatky zákon  634/2004 Sb.

ověření podpisů - legalizace 30 1 podpis

ověření fotokopie - vidimace 30 1 strana 

druhopis matričního dokladu 100 1 matr. doklad

náhled do matriky 20 1 případ

vysvědčení o právní způsobilosti 
pro uzavření manželství 500

svatební obřad mimo sobotu 1000

rejstřík trestů 50 v kolcích

vydání osv. o státním občanství do 
15 let 100

změna jména 1000

OP - ztráta 100

OP nový zdarma

změna trvalého pobytu 50

vydání stejnopisu ze spisu 15 1 strana 

vydání pasu - dělá MÚ UH, stojí 
600,- Kč

10 Poplatky stavební úřad zákon 634/2004 Sb.

stavební povolení 300

územní rozhodnutí 1000

odstranění stavby 100

11 Poplatky v knihovně  RO 3. 12. 2009

členský poplatek 40 1 rok

vystavení náhradního čtenářského 
průkazu 20

upomínky 15 1. upomínka

upomínky 30 2. upomínka

upomínky 40 3. upomínka 

upomínky 50 doporučený 
upomínací dopis

zprostředkování meziknihovní 
výpůjční služby 30

tištěné výstupy 3 strana A4, 
černobílý tisk

jednorázová služba  bez registrace 20

ztráta dokumentu 30 Kč + cena 
dokumentu

poškození čárového kódu 10

laminování  listin  /RO 11. 11. 
2009/ 15 1 kus A4

12 Kopírování  RO 3. 12. 2009 1 1 strana  A4

13 Faxování RO 3. 12. 2009 30 1 strana /CZ, I, 
D, SK, A/

faxování 80 1 strana  /RUS, 
UA/

14 Prodej pohlednic RO 3. 12. 2009 4 1 kus

15 Reklama ve zpravodaji RO 3. 12. 
2009 1000 1/2 strany  A4

Ceník poplatků obce Boršice
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K 1. 1. 2009 měla obec Boršice 2 219 obyvatel, z toho 1 096 
mužů a 1 123 žen. Během roku 2009 se přihlásilo 41 občanů, 
odhlásilo se 28 občanů,  narodilo se 26 dětí, zemřelo 32 občanů.

K 31. 12. 2009 měla obec Boršice 2 226 občanů, z toho 1 094 
mužů a 1 132 žen. Uvnitř obce se přestěhovalo 22 občanů a 14 
občanů z naší obce uzavřelo sňatek.

Průměrný věk občanů byl k 31. 12. 2009 41,31 roku, z toho 
muži 39,52 roku a ženy 43,04 roku. 
Bylo vyřízeno: 
spisy úmrtí 17
dodatečné zápisy do matričních knih 2
zápis do Zvláštní matriky 1
spisy manželství 5
druhopisy matričních dokladů 10
osvědčení ke sňatku s církví 4
žádost o osvědčení o státním občanství České republiky 9
zrušení údaje o místu trvalého pobytu pro 7 občanů 

Z činnosti na úseku podatelny za rok 2009
- bylo vyřízeno 186 žádostí o občanský průkaz
- sepsáno 28 protokolů o ztrátách a odcizení OP

- bylo ověřeno 808 podpisů /legalizace/, 2 125 fotokopií /vidima-
ce/ -  celkem 2 933 ověření 

- byla vyřízena 4 povolení pro 2 hrací přístroje
- podatelna přijala a vypravila 1 105 podání
- vyvěšeno a sňato 127 vyhlášek a různých podání na úředních 

deskách (klasické i elektronické)

Czech point
výpis z Trestního rejstříku  vyřízeno 74 žádostí
výpis z Katastru nemovitostí  vyřízeno 53 žádostí
výpis z Obchodního rejstříku  vyřízeno 42 žádostí
výpis z Bodového systému řidičů  vyřízeno 13 žádostí
V kanceláři podatelny a matriky je vedena příjmová pokladna 
pro OÚ Boršice a dále příjmová pokladna pro Městský úřad 
Uh. Hradiště /jedná se o doplnění údajů do OP, ztráty a odcizení 
OP/.

Dále se zde zpracovávají podklady pro SIPO a sepisují smlou-
vy na SIPO. Vydávají se potvrzení. Vede se kniha ztrát a nálezů. 
Připravují se zde také podklady pro práci Sboru pro občanské 
záležitosti při OÚ Boršice. 

Historické zápisy o dění v obci
Ve zpravodaji č. 3/2009 je uvedeno ve zkrácené verzi nejdůležitější historické dění do roku 1977. Pokračujeme.

ROK 1978
Výstavba v obci – v kulturním domě - pohostinství se prováděla 
elektroinstalace, vodovody a začalo se s omítkami, v zimním ob-
dobí přišly na řadu obklady, dlažba a obložení stěn.
Hřbitov – byl upraven vchod na hřbitov, kde byla namontovaná 
nová brána a jako vchod na hřbitov pouze malá branka, aby se 
tam nejezdilo auty.
Kanalizace – byla dodělaná v ulici Dlouhá, také most u Kovaří-
kového, kanalizace u prostředního mlýna, koberec na silnici od 
křižovatky směrem ke Stříbrnicím, okolo kavárny Gréta a okolo 
hostince U Gabrielů.
Škůdci – v tomto roce byl mimořádný výskyt vos a hodně lidí 
bylo jimi poštípáno, museli vyhledat lékařskou pomoc, též ovo-
ce bylo jimi poškozeno. Dále bylo velmi mnoho slimáků a vše 
bylo od nich polezené, hodně bylo i mandelinky bramborové 
a několikrát se muselo stříkat.
JZD Družba – družstvo mělo k 31. 12. 1978 1 255 členů, z toho 
byla polovina důchodců. 729 bylo denních pracovníků. Od 1. 1. 
1978 byla změna ve funkci ekonoma, odešel Ladislav Kouřím 
a nastoupil Rostislav Němec z Medlovic. Průměrná mzda činila 
2 042,- Kčs.
JZD Družba zakoupilo 2 autobusy na svážení zaměstnanců do 
Boršic, měly své pravidelné linky. Jeden na Osvětimany, druhý 
Buchlovice – Staré Hutě.
Vyznamenání – u příležitosti MDŽ byla přijata u předsedy ONV 
Zlatníka naše občanka paní Filomena Tesařová, č. 112, dělnice 
n. p. Slezan ve Starém Městě. Byla vyznamenaná jako nejlepší 
pracovnice tohoto podniku.
Oddíl šachistů – uspořádal 15. a 16. dubna 1978 ve spolupráci 
s komisí pro mládež a pod záštitou JZD Družba celostátní turnaj 
„Velká cena ČSSR“ dorosteneckých a žákovských družstev v ša-

chu. Tohoto turnaje se zúčastnilo 53 družstev z celé republiky. 
Skvělého úspěchu dosáhli naši zástupci Boršic, stali se nejúspěš-
nějším oddílem. V dorostenecké sestavě zvítězil Sokol Boršice 
A – 34 bodů. V žákovské kategorii získali 6. místo – 34,5 bodu.
Kulturní akce – v zimních měsících 2 plesy, šibřinky, fašank 
a různé akce. TJ Sokol zahájila řadu kulturních pořadů pro-
střednictvím Pragokoncertu Praha. Vystupovalo zde několik 
významných zpěváků a hudebních skupin z Prahy – v novém 
kulturním domě.
Slovácký koštéř – znovu byl uspořádán 2. 6. 1978 již druhý roč-
ník soutěže o „Slovácký koštéř“. Přihlásilo se 12 zpěváků, které 
hodnotila odborná porota z řad hudebníků. 1. místo – Jindřich 
Krsička, člen Boršičanky, 2. místo – Božena Niklová, prodavač-
ka Jednoty, 3. místo – Karla Chvílová, učitelka ZDŠ. Cenu divá-
ka získal Miloš Tománek.
Mateřská škola – zapsáno bylo ve školním roce 1977/78 89 dětí. 
Ředitelka – Libuše Richterová z Uherského Hradiště. Školníci 
– manželé Šedovi, č. 461, odchází do důchodu, nastupuje Marie 
Ondrůšková, č. 213, školnice, Marie Kmentová, č. 109, uklizečka, 
kuchařky – Ludmila Hlaváčková, č. 72, a Soňa Krsičková, č. 577.
Základní devítiletá škola – v tomto školním roce navštěvovalo 
ZDŠ 301 žáků, ve 12 třídách. Ředitel školy – Jaromír Havránek, 
zástupce ředitele – Oldřich Vařečka, oba z Boršic. 
Úmrtí – 27. září 1978 zemřel Josef Šimek, učitel na zdejší ZDŠ. 
Byl uměleckým vedoucím DH Boršičanka, dirigent, cvičil žáky 
na hudební nástroje a vedl pěvecký sbor na ZDŠ. 30. března 
1978 zemřel ve Vážanech Josef Řepa, který byl dlouholetým čle-
nem Boršičanky a uměleckým vedoucím před Josefem Šimkem. 
Složil „Boršickou polku“.
Stav obyvatel – k 31. 12. 1978 bylo v Boršicích 2 225 obyvatel 
a 593 čísel domů. (čerpáno z kronik)

Z činnosti na úseku matriky a evidence obyvatel za rok 2009

P O D Ě K O V Á N Í
Obecní úřad Boršice děkuje všem občanům, kteří v zimě udržovali schůdné 

chodníky a komunikace kolem domů.
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TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA
 Jako 10 předchozích, tak i letošní rok jsme zahájili Tříkrálovou sbírkou. Tentokrát již v sobotu 2. ledna, kdy se 12 skupinek ko-

ledníků vypravilo do celé obce, aby všem popřály šťastný a požehnaný nový rok a zároveň poprosily o fi nanční dar pro potřebné.
Sbírka byla jako vždy zahájena modlitbou a požehnáním, které nám udělil otec Anton Kasan ve svátečně vyzdobeném kostele 

u jesliček, poté posvětil křídu a s úsměvem nás vyprovodil kus cesty.
Protože se letos sešel rekordní po-

čet skupinek, měli někteří kratší trasu, 
a tak byli hotovi dřív než obvykle, jiní 
se zase zdrželi u čaje a cukroví, když je 
pozvala některá rodina, další nemohli 
odejít dřív, než si povykládali s většinou 
osamělými stařečky. Všichni do jedno-
ho byli ale velmi spokojeni a šťastni, že 
viditelně svou přítomností roznášeli po-
koj a dobro. V těch pár domácnostech, 
kde neotevřeli, snad otevřou příště… 

Největší odměnou pro všechny Bor-
šičáky byla ale výsledná částka, která 
byla  v historii překonána pouze jednou. 
Letos se vybralo 62 490,00 Kč.

Všem dárcům patří za jejich štěd-
rost velké poděkování, koledníkům 
poděkování za ochotu a nadšení, se kte-
rým se do koledování pustili, a konečně 
přejeme i všem potřebným, kteří budou 
ze sbírky obdarováni, aby jim darovaná 
částka pomohla překonat obtíže spolu 
s vědomím, že jejich osud nám není 
lhostejný.                                              

    -otr-

KROJOVÝ PLES 2010 
Letošní čtvrtá lednová sobota patřila tradičnímu Krojovému ple-

su, který se konal již posedmé. Scénář se nám osvědčil, a proto zůstal 
stejný jako v minulých letech. Hned u vchodu všechny příchozí uctili 
pohárkem dobré slivovice stárci posledních hodů, následovalo zahá-
jení, pak defi lé všech krojovaných a společná fotografi e na památ-
ku, na které můžeme napočítat na 90 krojovaných, hlavně mladých 
účastníků plesu. Ples obohatil vystoupením folklorní soubor Pentla, 
k tanci hrála CM Pentla a DH Boršičanka.

V tombole se sešlo přes 100 cen, hlavní výhry byly letos velmi 
pěkné – přehrávač DVD, radiopřijímač, digitální fotoaparát, krojový 
řemen a vyšívaný kapesník, stříbrný šperk a spousta dalších hodnot-
ných cen. Některé zůstaly doma, jiné putovaly „přes pole“. 

Obecní úřad ještě jednou děkuje všem, kteří se jakýmkoliv způso-
bem zasloužili o zdárný průběh plesu.                                         -otr-
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FARNÍ PLES
Letošní plesová sezona v naší obci 

byla zahájena Farním plesem. O jeho 
uskutečnění se nejvíc zasloužil náš 
nový duchovní otec Mgr. Anton Kasan 
spolu s celou řadou dobrovolníků, bez 
kterých by to nešlo.

Když otec Anton říkal, že tento ples 
bude jiný než ostatní, měl naprostou 
pravdu. Zhostil se úkolu moderátora 
celého plesu, a to tak, že by se naši 
profesionální baviči mohli od něj učit. 
Atmosféra vlídnosti, pohostinnosti 
a humoru pohltila všechny.

Hudební vstupy a scénky nacvičené 
naší mládeží i „středňáky“ byly nepře-
konatelné. Těžko říci, co bylo zlatým 
hřebem. Zda návštěva  DRAČÍHO  
SPOLKU (tetičky deroucí peří), který 
své mrštné jazyky nenechal zahálet 
a opravdu probral vše, co se ve farnosti 
za uplynulý půlrok událo, nebo půlnoční překvapení či závěrečná tombola.

K tanci i poslechu hrála DH Lidečanka, CM Pentla a zazpíval nám i Slavíček roku, Anetka Juřičková.
V každém případě si velký dík a uznání zaslouží otec Anton, ale spolu s ním všichni dobrovolníci, kteří svůj volný čas věnovali 

nácviku scének, přípravě plesu, výzdobě sálu, pohoštění. Připravili nám všem nezapomenutelný zážitek a všichni se těšíme na další 
Farní ples.   -otr-

Tradiční maškarní bál 
Letos již popáté se konal 16. 1. 2010 na kaplance farní maš-

karní bál. Sál kaplanky byl krásně vyzdobený, nechyběly balon-
ky, o které se děti při ukončení podělily a dokonce s nimi hrály 
i úžasnou  hru.

Děti v maskách přivedli rodiče nebo prarodiče, kteří společ-
ně s dětmi zůstali v sále a mohli se účastnit všech připravova-
ných her a tanců.

Mezi děti přišly i opravdové pohádkové bytosti v podobě 
Malé čarodějnice, nejvyšší čarodějnice Kanimůry a havrana 
Abraxase. Malá čarodějnice se učila být dobrou čarodějkou, 
ale moc jí to nešlo, a tak dostala na pomoc havrana Abraxase. 
A jaký to byl pomocník, měly možnost děti posoudit samy.

Také děti překvapily svými kostýmy. Jejich dříve avizovaní tero-
risté se nekonali a přišlo mezi nás velké množství princezen a víl, 
indiáni, tanečnice, fotbalisté a dokonce přišel i řezník, který všech-
ny připravené dobroty ochutnal, zda jsou správně ochucené.

K příjemné pohodě hrála hudba, kterou připravil Lukáš Rada, 
a nezapomněli jsme ani na hladová bříška. Byla připravena spousta 
chlebíčků, jednohubek a buchet, samé dobroty. Za to patří dík ma-
minkám a babičkám, které nás nenechaly hladovět.

Děti si za odměnu odnesly domů dárky z bohaté tomboly. 
Všem dárcům, organizátorům, pomocnicím a pomocníkům pa-

tří upřímné Pán Bůh zaplať.  Pavla Zahrádková    
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Naši farníci v TV NOE
Díky kabelové televizi mohou i naši občané sledovat vysílá-

ní křesťanské televizní stanice NOE. Tato televize vysílá mimo 
jiné pravidelně každou neděli přímý přenos mše svaté buďto 
z kostela sv. Václava v Ostravě, který je v těsném sousedství stu-
dia, nebo je přenášena mše svatá z jiných našich i zahraničních 
kostelů pro ty věřící, kteří se kvůli zdravotnímu stavu nemohou 
zúčastnit bohoslužby osobně.

Koncem roku 2009 dostala naše farnost nabídku zúčastnit se 
natáčení přímého přenosu mše svaté v Ostravě. 

Znamenalo to pro nás určité „vyznamenání“, ale i starost 
a zodpovědnost, protože sledovanost těchto mší je veliká a měli 
jsme obavy, jak se své úlohy pod dohledem kamer zhostíme.

V neděli 14. února o půl sedmé ráno všechny tři ( ! ) autobusy nás i Tučapských vyrazily. Přestože chvilku předtím končil ples, 
všichni se přemohli a vstali z teplých postelí do mrazivého rána. Cesta rychle ubíhala, všem stačila jen jedna zastávka na kávu 
a v 9.15 jsme parkovali před kostelem sv. Václava. Ještě venku na parkovišti nás přivítal duchovní otec Marcel Puvák, odvedl nás 
všech 165 na recepci televize, kde pro nás bylo již připraveno pohoštění – káva, čaj, koláče. Bylo to pro nás velmi milé a příjemné 
překvapení, ale náš počet byl asi překvapením pro naše hostitele. Tolik návštěvníků tu ještě neměli. A to ještě netušili, že další 
hosté přijedou osobními auty! Nicméně vše jsme vzájemně brali s humorem a pochopením a panovala velmi přátelská a pohodová 
atmosféra. 

Vedoucí zájezdu – náš otec Anton – se šel připravit na mši svatou, taktéž chrámový sbor a schola a ministranti. Přesně v 10.30 
zvuky zvonů ohlásily začátek mše svaté. 

Během přenosu nikoho ve zcela zaplněném kostele nerušily kamery, všichni prožívali mši svatou, jako bychom byli v našem 
kostele. Možná malinko nervózní byli zpěváci, ale na jejich výkonu to nebylo vůbec znát a opravdu se „vytáhli“. 

Po přímém přenosu následovala prohlídka studií a zákulisí nám známé televize a už jsme se těšili na návštěvu otce Jana Gacíka 
– salesiána, který v osmdesátých letech působil v Boršicích a nechal zde nesmazatelnou stopu. Otec Jan nás všechny pozval na vyni-
kající oběd, po obědě ženy naservírovaly napečené zákusky a koláčky od nás z Boršic a besedovalo se u kávy a čaje. Před odjezdem 
nám děti ze salesiánského střediska mládeže zahrály divadelní scénku, na oplátku naše mládež zopakovala velmi působivou scénku 
Lifehouse, která slavila velký úspěch již na farním plese.

Protože byla před námi dlouhá cesta zpět domů a většině se již klížily oči po probdělé noci a dnu plném dojmů, otec Anton 
zavelel k odjezdu. Jen neradi jsme se s otcem Janem a ostatními salesiány loučili, ale nebylo zbytí.

Cesta domů uběhla snad rychleji než ráno a za dvě a půl hodinky jsme byli v Boršicích na návsi, kde ještě cvakala spoušť fotoa-
parátu neúnavného Pavla Prince, který od samého rána fotil a fotil.

Závěrem tlumočíme poděkování vedení TV NOE nejen za účast na mši svaté, ale zejména děkují všem dárcům, kteří svými 
fi nančními dary podporují toto nekomerční křesťanské vysílání a umožňují tak rozvoj této televize.

Poděkování patří všem, kteří mají zásluhu na této pouti – otci Antonovi, ministrantům, zpěvákům a hudebnímu doprovodu 
a vůbec všem, kteří se jakýmkoliv způsobem o tento krásně prožitý den zasloužili. -otr-

Velikonoční zpověď    sobota 27. 3. 14.00 – 16.00 hodin
Zelený čtvrtek mše sv. 19.00 hodin
Velký pátek  Živá křížová cesta

 začátek ve 13.30 u MŠ
 Velkopáteční obřady 19.00 hodin
Bílá sobota  Slavnost Vzkříšení  20.00 hodin
Neděle  mše sv. 7.15  a  9.45 hodin
Pondělí mše sv. 7.15 hodin

Pořad  bohoslužeb  v kostele  sv. Václava o Velikonocích
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V předvánočním čase jsme uskutečnili dvě větší akce, které 
se setkaly s ohromným ohlasem.

Jako první proběhla ve středu 3. 12. 2009 tradiční Mikuláš-
ská besídka. To by nebylo pro nás nic nového, tuto akci pořádá-
me každoročně. Co bylo na letošní besídce jiného? Přijeli k nám 
studenti SŠPH z Uherského Hradiště se svými profesorkami 
a společně s nimi přijela i cimbálová muzika pod vedením Mgr. 
Pavla Šupky. Studenti hotelové školy připravili pro uživatele hot 
drinky, které byly nádherně nazdobené a velmi chutné. K ochut-
návce cimbálovka zahrála spoustu lidových písniček a taky za-
znělo několik koled. Třešničkou na dortu bylo vystoupení břiš-
ních tanečnic.

Došlo i na návštěvu Mikuláše, který přišel v doprovodu svých 
pomocníků anděla a čerta. Pro všechny byl připravený malý ba-
líček v podobě vitamínů a něčeho dobrého na zub. Jako každý 
rok za námi přijeli i přátelé z Denního centra sv. Ludmily. Také 
pro ně měl Mikuláš připraveno malé říkání a dobroty.  Uživate-
lé Domova i Denního centra byli velmi spokojeni, důkazem byl 
úsměv a obdivný potlesk a uznání.

Druhá akce byla sice komornější, ale o to na práci náročněj-
ší. Pořídili jsme si pašíka a uspořádali jsme zabijačku. Pašík měl 
dva metráky a vychovali ho pro nás Brázdilovi z Tučap. Z pašíka 
bylo spoustu dobrot, na kterých si všichni náramně pochutnali. 
Vynikající byl ovárek s křenem k obědu a na večeři jsme spořá-
dali výpečky s chlebem a se zelím, a aby nám nebylo těžko, tak 
jsme všechno hojně zapili pivem.

V novém roce jsme se těšili na tradiční pochovávání basy. 
Tato akce se uskutečnila ve středu 10. 2. 2010. Při této příležitos-
ti jsme zároveň popřáli panu Kapitánovi ze Zlechova k jeho ži-
votnímu jubileu, předali jsme malou pozornost. Ochotnické di-
vadlo Domova předvedlo pásmo básniček a pohádek, pak jsme 
pochovali naši milovanou basu za přítomnosti pana Bartošíka 
z Polešovic. K dobrému prožitku přispěla i bohatě prostřená 
tabule a nesměly chybět ani koblihy. Zúčastnily se i uživatelky 
CDS pro seniory a společně s námi si dokonce i zatancovaly.

Všem, kdo se jakýmkoli způsobem podíleli na přípravě 
a dobré náladě, bychom chtěli touto cestou poděkovat.

Mgr. Pavla Zahrádková, vedoucí Domova

Ochutnávka nápojů a fašank v Domově

Sdružení rodičů při Základní škole v Boršicích 
První akcí našeho sdružení v roce 2010 byl karneval pro děti. Přestože proběhl v době jarních prázdnin, přišlo se s námi 

pobavit v krásných maskách hodně dětí i se svými rodiči. O zábavu se jim jako každoročně postarali Kanonýři a mezi děti letos 
zavítal maskot týdeníku Dobrý den s kurýrem - pták Repták. 

O týden později předvedli žáci deváté, osmé a sedmé třídy své taneční umění na tradičním Rodičovském plese. Přes velkou 
trému před stovkami diváků zvládli zatančit vše na výbornou. Patří jim za to velké poděkování a za odměnu si půjdou zahrát 
bowling. 

Dále pro vás připravujeme: 
1. 5. 2010 v 17.00 v areálu baru U Eskymáka SLET ČARODĚJNIC 
22. 5. 2010 ve spolupráci s TOM Kamzík BORŠICKOU TŘICÍTKU 
25. 6. 2010 v 17.00 v areálu baru U Eskymáka UKONČENÍ ŠKOLNÍHO ROKU 

Na tyto akce jste všichni srdečně zváni.                                                                                                              Helena Veselá
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Pro zpětnou vazbu výsledků naší práce se pravidelně škola 
zapojuje do několika testování výsledků žáků, zajímá se o názo-
ry dětí, rodičů i učitelů. Výsledky pak slouží jako jeden z pod-
kladů  především pro další plánování výuky, výběr volitelných 
předmětů, další zaměření školy.

Posledních pět let se škola zapojuje do SCIO testů. Tato vol-
ba byla správná, protože  testování SCIO se nyní používá i u při-
jímacích zkoušek nejen na střední školy. Z výsledků posledních 
pěti let je zřejmá stoupající tendence ve všech sledovaných ob-
lastech, žáci se svými výsledky postupně řadí mezi lepší průměr 
škol v rámci celé republiky. 

V roce 2009 se naše škola zapojila do mezinárodního výzku-
mu PISA, který se zaměřil na porovnání znalostí a dovedností 
patnáctiletých žáků v oblasti čtenářské, matematické a přírodo-
vědné gramotnosti. Hlavním zaměřením v tomto roce byla čte-
nářská gramotnost žáků. Na rozdíl od jiných výzkumů neklade 
důraz na testování školních znalostí, ale na znalosti a dovednos-
ti, které jsou důležité pro uplatnění v běžném životě a na trhu 
práce. Z výsledků i tohoto testování vyplývá, že žáci naší školy se 
svými výsledky zařadili do lepší poloviny testovaných základních 
škol. 

Většina rodičů, žáků i učitelů se zapojila do tzv. Mapy ško-
ly, za vyplnění všem děkuji. Mapa školy je dotazníkové šetření 
zaměřené na analýzu školního klimatu a poskytuje školám do-
sud ne zcela známé informace o vztazích, názorech, postojích 
a přáních všech zúčastněných, které jsou pro chod školy velmi 
významné. Své názory v dotaznících vyjadřují žáci, učitelé, rodi-
če a ředitelé škol. Výsledky dotazníkového šetření budou sloužit 
škole jako jeden z důležitých podkladů pro zpracování vlastního 
hodnocení školy, pro další směřování výuky, výběr volitelných 
předmětů, vybavení školy. O všech podstatných jevech ve škole 
jsou rodiče informováni na třídních schůzkách, po domluvě ter-
mínu mohou své problémy konzultovat se všemi učiteli, ředite-
lem, mohou po domluvě do vyučovacích hodin svých dětí.

V průběhu školního roku si všechny třídy vytvářejí vlastní 
program představení pro rodiče. Na nich dochází po vystoupe-
ní žáků k neformálním komunikacím mezi rodiči, žáky i učiteli 
a tato setkání mimo pravidelné třídní schůzky mají pro vzájem-
ný vztah školy a rodiny velký význam. O představeních učitelé 
informují na svých třídních stránkách.

V měsíci dubnu čekají vycházející žáky přijímací zkoušky 
a přijímací řízení na střední školy. Není jednoduché vybrat školu 
nebo obor, který by v budoucnu měl být hlavním zaměřením pro 
povolání. Přejeme všem, aby byli přijati a jejich volba byla správ-
ná nejen podle zájmu, ale i podle možnosti dalšího uplatnění.

Zápis

Ve čtvrtek 11. února 2010 proběhl na naší škole zápis dětí do 
1. třídy. Pro budoucí školáky se tento den stal velkou událostí. 

Stejně jako Honza z pohádky se všechny děti postupně vydaly 
s ranečkem a vandrovní knížkou učit se řemeslu. Paní učitelky z I. 
stupně připravily pět stanovišť, řemeslnických dílen, kde děti plni-
ly jednotlivé úkoly typické pro vybraná řemesla a ověřovaly si své 
dovednosti a znalosti, které by měl nastávající prvňáček umět.

Na prvním stanovišti se každý představil, obdržel od po-
hádkové babičky vandrovní knížku se svým jménem a razítkem 
a raneček, který se postupně naplňoval buchtami - odměnami 
za splněné úkoly.

Druhá dílna představovala zámek, kde naše vandrovníky če-
kala květinová víla a budoucí zahradníci museli uvázat mašličku 
na kytičku pro princeznu a rozveselit ji pěknou písničkou nebo 
básničkou. Kuchař pak s pomocí kuchtíků prostřel stůl, aby 
mohl připravit zdravé a chutné jídlo a ukázat tak všem, jak se 
správně stoluje. Razítko do vandrovní knížky a buchta potvrdily 
úspěšné složení zkoušky.

Základní škola
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Vyučit se zedníkem, krejčím nebo švadlenou se také poda-
řilo všem učedníkům. Rozdělit a poznat stejné tvary, složit do 
správného tvaru kostky nebo nastříhat na šaty bylo pro všechny 
hračkou. Aby se správně měřilo a stavělo, to ověřoval zednický 
mistr se svými tovaryši.

A co naše vandrovníky čekalo ve 4. třídě? Byl to les se svým 
správcem hajným a vším, co do lesa patří, ale i nepatří. Jako 
správní myslivci dokázali všichni les vyčistit od odpadků. A pro-
tože blízko lesa byl i rybník, zachtělo se všem vyučit se i rybářem 
a stát se porybným. K tomu ale bylo potřeba umět správně na-
hodit udici a ulovit pár kapříků. Na to, jak byli naši vandrovníci 
úspěšní, dohlíželo několik rybářů.
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Také malířské dovednosti si naši tovaryšové několika řemesel 
ověřili, a to v barevné třídě páťáků. Poznat barvy nebo vymalo-
vat obrázek podle pokynů nebyl pro ně vůbec žádný problém. 

Poslední razítko, buchta do ranečku, veselá samolepka 
a batůžek Rama na svačinu na první cestu do školy vandrování 
zakončily.

Všichni nastávající prvňáčci dostali od paní učitelky Tova-
ryšský list, který našim čerstvě vyučeným tovaryšům dosvědčil 
a potvrdil, že jsou zapsáni do1. třídy ZŠ Boršice a stávají se tím-
to školáky.

Své putování zakončili naši noví prvňáčci v kouzelné třídě, 
odkud si odnesli drobné dárky, vyrobené jejich staršími spolu-
žáky, a kde si zkusili i čarovat na interaktivní tabuli.

Na prosincovém dnu otevřených dveří měli možnost pro-
hlédnout si školu rodiče dětí. Této možnosti využili hlavně rodi-
če dětí ze Stříbrnic a následně své děti do boršické školy zapsali. 
Vzhledem k počtu narozených dětí v ročnících, které přicházejí 
do školy, je výsledek zápisu – 12 zapisovaných z Boršic, 5 zapiso-
vaných ze Stříbrnic, 2x žádost o odklad (do 1. třídy by tedy mělo 
nastoupit 15 žáků). 

 Poděkování za výborně připravený a realizovaný zápis nále-
ží učitelkám, ale i Varmužově pekárně za lahodné koláčky.

PaedDr. Mgr. Stanislav Horehleď, ředitel školy

Návštěva v 1. třídě základní školy
Stalo se již zvykem, že budoucí školáčci navštěvují před zápi-

sem do školy 1. třídu základní školy. Děti mají možnost sezná-
mit se nejen s novým prostředím celé školy, ale můžou si samy 
„ohmatat“, jak se ve škole učí. A tak i letos jsme se v úterý dne 
9. 2. 2010 vydali do školy.

Paní učitelka Táňa Horehleďová nás spolu s dětmi již očeká-
vala a společně s prvňáčky jsme se „učili“. Děti vlastně ani ne-
postřehly, že probíhá pravá výuka, neboť první třída pracuje na 
základě rámcového vzdělávacího programu a tomu odpovídala 
i skladba celé hodiny. Na závěr jsme prvňáčkům předali záložky 
do knihy, které děti pro své kamarády udělaly, a naše děti si od-
nesly pracovní listy. Ze školy odcházely plné dojmů a zážitků.

Zápis dětí do školy
 Paní učitelky 1. stupně  ZŠ za pomoci některých žáků připra-

vily zápis tak, že děti ani nepostřehly plnění úkolů. Některé děti 
v sobě potlačovaly strach, ale všechny se na zápis těšily, a měly 
proč. Zápis byl netradiční, plný překvapení, prostě pohádkový. 
Připravit  ho dalo určitě spoustu úsilí. 

V dnešní době se setkáváme, zejména v oblasti školství, jen 
se samou kritikou a na slova poděkování či uznání se zapomíná. 
A proto chceme touto cestou poděkovat za naše malé budoucí 
školáky všem, kdo se na zápisu podíleli. Děkujeme a už se do 
školy těšíme.                    Dagmar Žajdlíková, vedoucí učitelka MŠ

NAHLÉDNUTÍ DO MATEŘSKÉ ŠKOLY
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13. 2. 2010 se uskutečnil tradiční Rodičovský ples. K tanci 
a poslechu nám hrála skupina VHS z Nedakonic. A my – žáci 
sedmé, osmé a deváté třídy – jsme se opravdu nenudili. Prvním 
z našich tanců byla polonéza, kterou nás naučila paní Helena 
Veselá. Potom jsme tančili mazurku, valčík a polku. Ty nás na-
učila Pavlína Veverková. Třetím tanečním vystoupením byly 
latinskoamerické tance pod vedením Lenky Veverkové.

Nácvik byl sice náročný ´, vždyť jsme se učili každou neděli, 
ale užili jsme si i spoustu legrace.

Děkujeme všem našim tanečním mistrovým, které obětovaly 
spoustu svého volného času i nervů, aby do nás něco dostaly.

Také chceme poděkovat našim divákům za obrovský potlesk.
Žáci 9. třídy

Rodičovský ples 2010
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Maškarní karneval pro děti
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Během uplynulého roku se členové základní organizace 
Českého svazu zahrádkářů v Boršicích podíleli na organizaci 
a přípravě akcí, které bychom Vám v následujících řádcích rádi 
představili:

17. 1. 2009 se konala výroční členská schůze, na níž byl zvo-
len nový výbor ZO.

Členové výboru: Antonín Bánovský, Karel Brázdil, Zdeněk 
Buchtík, Radek Doložílek, Vladimír Durník, Jaroslav Hrušák, 
Horymír Kořínek, Miroslav Matějek, Vladimír Měšťánek, Pavel 
Svoboda, Miroslav Stodůlka, Jan Šoustek, Alois Tománek, Li-
bor Vranka a Jiří Žmolík.

12. 2. 2009 proběhla schůze výboru, na níž bylo voleno užší 
vedení:

 předseda - Libor Vranka
 místopředseda - Pavel Svoboda
 pokladník - Miroslav Stodůlka
 revizní komise - Karel Brázdil
  - Radek Doložílek
  - Vladimír Durník

5. 4. 2009  se uskutečnila degustace k boršické výstavě vín. Ve 
22 komisích hodnotilo 82  degustátorů.

13. 4. 2009 - Výstava vín Boršice. Vystaveno bylo rekordní 
množství vzorků v počtu 1018.  Navštívilo nás 731 
milovníků vína. 

16. 5. 2009 zájezd do Národního salonu vín ve Valticích. Zde 
jsme měli možnost ochutnat celou kolekci vystavo-
vaných vín. Zúčastnilo se 40 zahrádkářů a rodin-
ných příslušníků.

27. 6. 2009 - Den Boršic. Zde byl v době od 13.00 do 19.00 
pro návštěvníky připraven degustační stánek. Ob-
sluhovali jej členové ZO ČSZ, k degustaci bylo 
předloženo 67 vzorků vín.

12. 9. a 13. 9. 2009 - Slavnosti vína v Uherském Hradišti. Čle-
nové organizace zajišťovali obsluhu při prezentaci 
naší obce ve stánku s vínem, burčákem a drobným 
občerstvením. Zúčastnili jsme se též výstavy vín, 
která probíhala souběžně se slavnostmi.                                                                                                                 

13. 11. 2009 jsme v Boršicích založili novou tradici, a to 1. roč-
níkem Svatomartinského koštu mladých vín. Košt 
se konal v kulturním domě, přineseno bylo 90 
vzorků a na zahajovací ročník přišlo asi 70 účast-
níků. Tato akce posloužila vinařům k prvnímu 
ohodnocení mladých vín a sdílením zkušeností byl 
obohacen každý návštěvník.

27. 12. 2009 - již tradiční Svěcení vína. Víno posvětil otec An-
ton Kasan. Přineseno bylo 200 vzorků a zúčastnilo 
se asi 150 lidí. Akce probíhala v komorní atmosfé-
ře, kterou podpořil svou přítomností otec Anton.

Zpráva o činnosti Českého svazu zahrádkářů za rok 2009
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Během roku přispěla ZO ČZS vínem na některé akce pořá-
dané obcí či jinými zájmovými sdruženími. Byly to: Den Boršic, 
Slavnosti vína v Uherském Hradišti, boršické hody a Ples spor-

tovců. Mimo organizaci výstavy vín zajišťují členové výboru sběr 
vzorků pro dalších 40 místních a oblastních výstav vín v širokém 
okolí. Na tomto místě bychom chtěli poděkovat všem boršickým 
vinařům, kteří nám pomáhají nebo přispívají svými vzorky k re-
prezentaci obce a naší organizace.

Výčtem akcí v uplynulém roce bychom mohli náš příspěvek 
ukončit, my však chceme ještě přidat informaci o našich plá-
nech.

Samozřejmě jsou plány krátkodobé, ale hlavně se snažíme 
i o nastavení dlouhodobých cílů. Naším posláním či vizí je udr-
žení krásy slovácké krajiny s tradiční strukturou malých vinic, 
sádků a rozmanitých zahrádek tak, aby i další generace žijící 
na Slovácku v malebném kraji pod Buchlovem mohly ochutnat 
vlastnoručně vypěstované plody nebo zažít jedinečnost toho, 
když na jaře vinař řezem révy založí novou naději úrody.

Naší ambicí je práce s mladou generací, chceme co nejvíce 
zaangažovat nastupující generace mladých lidí na udržování 
vinic,  účasti na degustacích vín, předávání zkušeností a tradic 
pěstování vinné révy, ovocných stromů, užitkových a okrasných 
zahrad. 

Naše hlavní úkoly v nastávajícím roce: Velikonoční výstava 
vín 4. dubna, zájezd do Golsu (Rakousko) 17. dubna – detailní 
informace uvnitř tohoto zpravodaje, Slavnosti vína v Uherském 
Hradišti, Svatomartinský košt mladých vín 12. listopadu, Svěce-
ní vína 27. prosince.

Závěrem bychom chtěli poděkovat všem, kteří nás podpo-
rují, a zároveň v souvislosti s našimi závazky, kterými chceme 
rozvíjet činnost našeho spolku, chceme vyzvat širokou veřejnost 
k účasti na naplnění našich vizí či k poskytování námětů jak jich 
dosáhnout.

Výbor ČSZ Boršice

Pozvánka na návštěvu otevřených 
sklepů v Golsu (Rakousko)

V sobotu dne 17. dubna pořádá ZO ČSZ v Bor-
šicích výlet do otevřených sklepů v rakouském  Gol-
su, blízko Neusiedlerského jezera, oblasti, kde se 
tradičně vyrábí z velké části přírodně sladká vína. 

Obec Gols je zhruba velikosti Boršic, vzdálená 170 
km. Otevřeno bude asi 80 sklepů, kde jednotliví vinaři 
nabídnou svou produkci vín.

Program: 10:00  odjezd z návsi
 13:00 otevření sklepů
 13:00 – 20:00 volná ochutnávka vín
 20:00  uzavření sklepů 
 24:00 předpokládaný návrat 
Doprava autobusem bude hrazena ZO ČSZ Boršice.
Cena vstupenky 30 € na osobu. 
Za tuto cenu je umožněna ochutnávka v jakémkoliv 

z otevřených sklepů a současně část vstupenky v hodnotě 
20 € slouží jako kupóny k nákupu vín z produkce otevře-
ných sklepů. Cena jednotlivých lahví vín je od 2 € do 25 
€ podle jakosti vín.

Rezervace míst do naplnění autobusu: 
Libor Vranka, tel.: 602 366 078,
Vladimír Měšťánek, tel.: 602 338 614.

Srdečně Vás zvou zahrádkáři.
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Těžko bez ženy a vína.
Hůře, brachu, s ženou je a s vínem…
                                                       Viktor Dyk

Vztah alkoholických nápojů k dnešku je mnohem složitější, 
než by se na první pohled zdálo. Rozšířila se především jejich 
společenská funkce. Pro naši dobu jsou charakteristické stále 
častější a vzájemné návštěvy, ofi ciální setkání, obchodní jednání, 
oslavy významných jubileí. Pije se ale i na radost, pije se na ža-
lost, z touhy po uvolnění, z pokusu o únik před starostmi, nudou, 
pocitem méněcennosti. Zkrátka a dobře, úplnými abstinenty je 
jen asi jedna třetina dospělých.

Také abstinence má různé příčiny. Někdo alkohol nesnáší, 
jiný k tomu má mravní nebo náboženské příčiny, další se obává, 
aby alkohol neškodil jeho zdraví – prostě abstinent vidí přede-
vším úskalí pití alkoholických nápojů. Patříme-li mezi ony dvě 
třetiny neabstinentů, musíme dodržovat určitá pravidla. Jednak 
abychom se chránili před negativními účinky pití, jednak aby-
chom dodržovali žádoucí společenskou formu. Říkejme tomu 
etika pití. Její pravidla musíme dodržovat v různých společnos-
tech, mezi různými společenskými skupinami, při nejrozmani-
tějších příležitostech. Jinak se alkoholické nápoje nabízejí nebo 
odmítají v Praze, na Slovácku, ve vinném sklepě, v rodinách, kde 
se nepije. V některém prostředí je urážkou sklenku odmítnout, 
jinde je prohřeškem nenabídnout. Je mnoho knížek s mnoha po-
kyny pro hostitele, ale nikde není ani jedna zmínka jak zacházet 
s alkoholem, je-li pár lidí pohromadě. Vypěstovat si odpovědný 
postoj k opojným nápojům znamená, že pak nemusíme pociťo-
vat obavy z nebezpečí, které v sobě alkohol skrývá.

Zde je základní desatero na toto téma:

1. Dětem a mladistvým alkohol v žádné formě nepodáváme 
a nenabízíme.

2. Rodiče musejí být neustálým příkladem střídmosti.

3. Na alkoholický nápoj se pohlíží jako na výjimečný doplněk, 
nikoli jako na nutnost či potřebu.

4. Alkoholický nápoj přijmeme po rozumném zvážení.

5. Tříbíme svou chuť; dáváme přednost kvalitě před kvanti-
tou.

6. Při nabídce neznámých nápojů jsme obezřetní.

7. Nepijeme rychle, usrkáváme pro radost.

8. Zdrženlivost je společensky přijatelná.

9. Nadměrné pití a opilost se neodpouští.

10. Účelem přátelských setkání je pěstovat společenský styk, 
nikoli pitky. Máme-li jako hostitelé určité pochybnosti s po-
dáváním alkoholu, pak je třeba si za prvé uvědomit, čím se 
dobrá oslava vyznačuje, jakou roli zde má pití hrát. Oslavy 
jsou v prvé řadě příležitostí, aby se lidé navzájem sblížili, 
pobavili a poveselili.

Je tedy zřejmé, že záleží hlavně na hostiteli, jakou atmosféru 
vytvoří. Promyslíme proto plán společenského setkání s přihléd-
nutím k různým zájmům a letorám svých hostí, i to, a především 
to, aby se hosté navzájem jeden s druhým bavili a nikdo se ne-
cítil osamocen.

Hostitel, který spoléhá jenom na řadu rychle za sebou ná-
sledujících skleniček nápojů, jež mají přivést do povznesené 
nálady, se ve skutečnosti vyhýbá opravdové společenské odpo-
vědnosti vůči svým přátelům.

 Pravá pohostinnost neznamená jen neustále pobízet hosty 
k jídlu a pití. Je třeba zdůraznit, že hlavním úkolem hostitele 

je udávat tón, směr, krok a úroveň společenské zábavy. Dobrá 
zábava je možná i bez sklenky v ruce. Alkohol by měl zábavu 
zvyšovat, ale ne ji ovládat.

Chceme-li podávat alkoholické nápoje, je rozumné napláno-
vat průběh celého pohoštění předem: určit osobu, která bude 
mít na starosti nápoje, stanovit dobu, kdy se nápoje začnou 
podávat, jejich sled, připravit vhodný zákusek, a co je neméně 
důležité, stanovit, kdy se nalévat přestane.

Jsou způsoby, jak udržet společenskou úroveň a vzájemné 
kontakty, aniž by se nám věci vymkly z kontroly:

a) Zajistíme místa pro všechny a zároveň jim dáme možnost 
pohybu.

b) K nápojům postavíme člověka s rozvahou, ne takového, kte-
rý by si zde začal kralovat.

c) Nápoje podáváme v pravidelných a přiměřených interva-
lech. Vystačí-li sklenka nápoje na hodinu, znamená to, že 
zábava převládá.

d) Stop dvojitým dávkám. Velké dávky nejsou pohostinnost, je 
to nekultivovanost.

e) Pokud není sklenička prázdná, nedoléváme. Pije-li někdo 
příliš rychle, nespěcháme s naléváním. Když host při nabíd-
nutí další sklenky odmítne, už mu nenaléváme.

f) Malé pochoutky podáváme, pokud hosté pijí, nikoli potom. 
Jídlo zároveň zpomaluje i samu rychlost pití.

g) Podávejme zároveň i nealkoholické nápoje. Také příležitost-
ný piják dá často přednost nealkoholickému nápoji.

h) Pití není všechno. Když se hosté zaměří pouze na pití, spo-
lečnost ztichne. Podněcujme zábavu. Rozesmějme hosty. 
Rozdávejme plnými hrstmi radost – máme-li na to, i moud-
rost. Uplatňujme talenty hostů. Vždyť dobrý hostitel má dát 
víc než jídlo a pití. 

i) Když některý host viditelně přebral, můžeme mu nabídnout 
náhradní nápoj, nejlépe kávu. Je to laskavý způsob, jak hos-
tu naznačit, že dosáhl, resp. přesáhl hranici.

j) Rozhodněme, kdy plánované posezení skončí. Dejme tomu 
přiměřený pokyn slovem i skutkem. Nejohleduplnější způ-
sob, jak skončit nalévání alkoholických nápojů a ustat s pi-
tím, je podat vydatnější zákusek a dobrou silnou kávu.

k) Navzdory všem našim nejlepším záměrům se může stát, 
že se při naší společenské události někdo opije. Nejjedno-
dušším řešením by bylo pátrat po rychlém způsobu, jak ho 
přivést k vystřízlivění. Bohužel, žádný takový způsob neexis-
tuje. Černá káva, studená sprcha, ani dávka kyslíku proces 
vystřízlivění podstatně neurychlí. 
Stává se, že někdo z našeho příbuzenstva nebo některý náš 

přítel začne mít potíže s nemírným pitím. Jak se k tomu stavíme? 
Je třeba si především uvědomit, že nemírné pití alkoholu není 
vždy morální slabostí, ale často příznakem vážných potíží psy-
chických, fyzických nebo obojího. Alkoholismus jako důsledek 
nezvládnutého pití je sice vyléčitelná nemoc, ale jen pro toho, 
kdo se podřídí správné léčbě. Čím dříve tato pomoc přijde, tím 
větší je naděje na vyléčení.

Je-li nám člověk, který propadl pití, blízký, neváháme a co 
nejdříve si s ním o tom promluvíme. Především s ním mluvíme 
bez zábran a bez obav, že se nezdvořile vměšujeme do jeho sou-
kromí. Pravda je přesně opačná – nezdvořilost je tvářit se, jako 
by se nic nestalo, a ignorovat nebezpečí, že náš příbuzný nebo 
přítel se může stát alkoholikem. Povzbudíme ho a navrhneme 
mu, aby vyhledal pomoc, která je všude k dispozici.                                                  

Karel Pinka
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Uskutečnilo se jich 31 a byly rozděle-
ny na schůzky v kavárně Gréta, pěší túry, 
výjezdy na kolech, výlety autobusem 
a vlakem.

Vzpomenu některé z nich. Pěšky 
jsme se podívaly do muzea v Buchlovi-
cích na výstavu 300 kusů kraslic u příle-
žitosti velikonočních svátků. Autobusem 
do Medlovic a odtud přes paseky na 
Smraďavku se zastávkou na Šanderově 
hájence.

V prosinci, na Štědrý den, spolu 
s dětmi z turistického oddílu Kamzík se 
pod farmou na vodní ploše pouštěl kapr. 
Několikrát jsme navštívily VAGON na 
Smraďavce, kde jsme vždy strávily pří-
jemný den. Posezení na závěr roku ve 
sklípku u paní Cupaníkové bylo taky milé.

A kam na kolech? Do leteckého mu-
zea v Kunovicích, které bylo založeno 
v letech 1970 - 1974. Je zde 23 civilních 
i vojenských strojů. Zastávka byla i ve 
srubu U Raka v Kostelanech. Na kolech 
se jelo také na Barborku. Kola jsme 
nechaly v Buchlovicích u Maca a pěšky 
jsme pokračovaly ke kapli. Při prohlíd-
ce barokní kaple jsme byly seznámeny 
s historií. Odpočinuly jsme si v hospůdce 
U Špalka a zpět přes louku kolem sošky 
sv. Barbory se vydaly ke kolům. 

V září jsme využily nové cyklostez-
ky Velehrad - Salaš a jely k památníku 
salašské tragédie, kde 29. 4. 1945 byli 
zavražděni občané Salaše, 19 mužů a 1 
žena. Při zpáteční cestě jsme se zastavily 
na Velehradě a u skanzenu na Modré. 
Na kolech jsme zvládly i trasu Břestek 
- Chabaně. Kola jsme nechaly u hřiště 
a pomalu vyrazily pěšky do kopce. Cílem 
naší cesty byl památný strom sekvojovec 
obrovský, který pochází ze Severní Ame-
riky. Jeho stáří se odhaduje přes 170 let, 
je kolem 40 metrů vysoký, obvod kmene 
je 612 cm. Údajně jej zde zasadil hrabě 
Berchtold. Dále jsme se pak lesem vyda-
ly pod Břesteckou skalu a odtud domů. 

Výlety za poznáním historie 
a něco málo o ní

Jeden z prvních zájezdů byl do Miku-
lova a na Svatý kopeček. O zájezdu bylo 
již ve zpravodaji informováno. 

Na další výlet jsme vyjely do Brna na 
Špilberk. K první zastávce patřil kostel 
sv. Petra a Pavla na Petrově. Po prohlíd-
ce jsme přešly na hrad Špilberk, který 
byl založen ve 13. stol. českým králem 
Přemyslem Otakarem II. Císař Josef II. 
se rozhodl zřídit ve špilberské pevnosti 
vězení pro nejtěžší zločince. Vězni byli 
trvale přikováni k trámům. Až Leopold 
II. v roce 1790 zrušil vězení doživotně 

odsouzených včetně přikování. Po pro-
hlídce naše kroky směřovaly na náměstí 
Svobody, kolem Staré radnice do průjez-
du, kde je symbol města, Brněnské kolo 
a drak. 

Pěkný výlet byl do od nás nedalekých 
lázní Luhačovice. Byly založeny v 17. sto-
letí, první pramen se nazýval Amandka, 
dnes je známý jako Vincentka. Ochutna-
ly jsme i pramen Aloisku, Ottovku a pra-
men Dr. Šťastného. V lázních je vždy 
příjemně a tak tomu bylo i tentokrát. 

Příjemný výlet byl i do SOU Bzenec 
na Gastroden, kde žáci oboru cukrář, 
kuchař, číšník představují své práce. 
Cukráři tradičně lákají nejvíce. Práce 
studentů jsou hotová umělecká díla. Na-
dchly nás výrobky z foukaného karame-
lu. Akce Gastroden se koná každoročně 
v listopadu. 

Uskutečnil se i dvoudenní výlet do 
předvánoční Prahy. Prohlídka začínala 
na Václavském náměstí u sochy sv. Vác-
lava. Pomalu jsme šly na Staroměstské 
náměstí, kde právě odbíjelo 12 hodin. 
Orloj zkonstruovaný v roce 1410 se dal 
do pohybu a my jsme sledovaly pohyb 
apoštolů. Na náměstí upoutal pozornost 
i překrásný vánoční strom. Po prohlídce 
jsme pokračovaly přes Karlův most na 
Malou Stranu do kostela Panny Marie 
Vítězné podívat se na Pražské Jezulát-
ko. Malá, 47 cm vysoká dřevěná soška, 
s povrchem modelovaným z barevného 
vosku, se dostala do Prahy v roce 1628. 
Jezulátko má přes 60 šatiček, které jsou 
vyšívány zlatem, zdobeny perlami a čes-
kými granáty. Velmi vzácné jsou zelené 
šatky vyšívané zlatem od císařovny Ma-
rie Terezie z roku 1743. Některé obleč-
ky je možno vidět v kostelním muzeu. 
Jezulátko má i tři zlaté korunky. Třetí 
mu daroval v roce 2009 papež Benedikt 
XVI. při své návštěvě v Praze. 

Opustily jsme chrám a pokračova-
ly lanovkou na Petřín do zrcadlového 
bludiště. Za šera, při návratu zpět, jsme 
z Karlova mostu obdivovaly ozářené 
Hradčany a znovu se zastavily u krásné-
ho vánočního stromu na Staroměstském 
náměstí.

Druhý den naše kroky směřovaly 
na Hradčany. Prohlédly jsme si Zlatou 
uličku, katedrálu sv. Víta, jednotlivá ná-
dvoří, několikrát zhlédly střídání stráží 
a pokračovaly do Lorety. Svatá chýše 
uprostřed nádvoříčka se šesti kaple-
mi dává název celému objektu Loreta. 
Známá je i zvonkohra, každou hodinu 
zvonky hrají mariánskou píseň Tisíckrát 
pozdravujeme Tebe. Uvnitř je náš druhý 
největší chrámový poklad - diamantová, 
prstenová a velká perlová monstrance. 
Diamantová monstrance, tzv. Pražské 
oko, je vyrobena z pozlaceného stříbra, 
váží 12 kg a je vyzdobena 6 222 diaman-
ty, které zdobily svatební šaty hraběnky 
Kolovratové. V závěti odkázala diaman-
ty na výrobu monstrance pro Loretu. 

Pokud navštívíte Prahu, prohlídku 
Lorety rozhodně nevynechejte! Tak jsme 
ukončily putování Prahou a plny dojmů 
jsme se šťastně vrátily domů.

Důchodkyně, pokud se chcete jeden-
krát za měsíc setkat, chodit na vycházky, 
poznat zajímavosti našeho kraje i vzdá-
lenějšího okolí, přijďte mezi nás. Infor-
mace najdete ve vývěsce u autobusové 
zastávky. I pro letošní rok máme připra-
veny zajímavé akce.                       

Marie Lukůvková

BABINEC – ohlédnutí za akcemi v roce 2009
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BABINEC – AKCE VE FOTOGRAFIÍCH

Letecké muzeum Kunovice

Výlet na Pilu

Předvánoční Praha

Zámecká zahrada Buchlovice

Památný strom – Chabaně

Hrad Špilberk

Lázně Luhačovice
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TOM Kamzík 
První týden v únoru proběhly jarní 

prázdniny. S dětmi, které nejedou na hory 
užívat si zimních sportů, jsme se domluvi-
li, že podnikneme alespoň dva malé výlety. 
V úterý 2. 2. 2010 do Buchlovic a ve středu 

3. 2. 2010 na naši základnu „Vosí hnízdo“. 
Jak výlety dopadly, si přečtěte z následujících zápisků urče-

ných do naší kroniky. 

2. 2. 2010 - vycházka do Buchlovic 
Sraz byl jako vždy na dědině, sejít jsme se měli o půl desáté, 

ale Soňa Kapitánová, Matýskova mamka, to nějak popletla a už 
v devět mi volala, kde jsme. No a tak jsme se s Ríšou a Vendul-
kou rychle vypravili a šli na stanoviště. Původně jsem myslela, že 
půjdeme do Buchlovic sami, protože děti jsou v poslední době 
docela lenivé a nechce se jim, ale já už se na malý výšlap těšila - 
konečně člověk zas vyjde trošku ven na čerstvý vzduch. 

Venku občas vysvitlo i sluníčko na zasněžené stráně a cesty, 
a tak proč bychom nešli, že trošku mrzlo, to nám přece nevadí. 
Na dědině kromě Soni s Matýskem čekal ještě Ondrášek - ten 
nezklame nikdy. Takže v tomto složení - Helča, Ríša, Vendul-
ka, Matěj, Soňa a Ondrášek - jsme vyrazili po klouzající cestě 
do Muzea v Buchlovicích. Abych nezapomněla, ještě jsme měli 
pejska, byl to Matějův Žeryk. 

Šli jsme Raškounem směr „Pivní“, trošku víc to klouzalo, 
a tak jsem byla ráda, že se držím kočárku. Děcka občas spadly, 
ale vždy se tomu zasmály a pokračovalo se v cestě. Ondrášek si 
začal počítat pády. Děcka se bavily a my se Soňou měly tak furt 
co rozebírat. Cesta utekla a už jsme stáli u muzea. Koupili jsme 
si lístky a šli se podívat na výstavu starých hraček, některé hračky 
jsme sami doma měli. V prvním patře se něco stavělo, a tak vý-
stava byla jen v přízemních prostorách, rychle jsme to zhlédli a už 
se chystali na slibovaný párek v rohlíku. Byl dobrý, trošku jsme 
se ohřáli a odpočinuli si, uložili Ríšánka do kočárku a vyrazili na 
zpáteční cestu. Občas nám začal pofukovat větříček, sluníčko se 
schovalo a začal padat snížek. Ríša celou cestu prospal a my se 
klouzali vesele domů. První jsme se rozloučili se Soňou, Žerykem 
a Matějem, no a pak předali Ondráška, který ještě před domem 
stihl spadnout - napočítal deset pádů. No a já s tím svým zbytkem 
nakoupila a už jsme se těšili domů na teplý oběd. 

Vycházka mě zdravě unavila a hlavně posílila na duchu. 
Škoda jen, že nás nešlo víc, ale jejich chyba!

Sepsala Helča 
3. 2. 2010 - zimní procházka na vagon 
Je devět hodin ráno, celkem hustě sněží a nad ránem připadl 

nový sníh. Pospíchala jsem na místo srazu - na dědinu. Naštěstí 
jsem zastihla skupinku postávajících na autobusové zastávce. 
Malý Ondra Horský, já a Helča s Vendulkou a Ríšou jsme se 

museli rychle rozmyslet, jestli vyrazíme na vagon. Chtěla jsem 
jít za každou cenu. Ondra se ke mně přidal. Venďa se pořád 
nemohla rozhodnout, zda s námi půjde, či nepůjde. Nakonec 
si musela přezout boty, a tak jsme my tři (já, Vendula, Ondra 
H.) vyrazili směr Smraďavka, následně Vosí hnízdo. Silnice byly 
všude zasypané sněhem, ale nám to nevadilo, ba naopak. Přidá-
valo to kousek pocitu ještě větší zimní atmosféry. Celou cestu 
jsme statečně šlapali a nebylo to vůbec lehké! Rozhodli jsme se 
pro cestu, která vedla chvíli nad rybníkem u přehrady, pak nad 
velkou hájovnou, dále u rekreačních chat a také podél starých 
hrušní. Ještě na podzim jsme se jejich plodů přejídali! Sice jsme 
se bořili ve sněhu, nám to však nevadilo. Na moment jsme šli 
zkontrolovat vagon. Zprvu jsme hleděli vykulenýma očima, jak 
moc je zapadaný čerstvým sněhem. Tady jsme vše zkontrolovali 
a chvíli jsme si odpočinuli, posvačili jsme své zásoby. Ještě jsme 
šli obhlédnout studánku. Překvapilo nás, že tekla čirým pramín-
kem a že nezamrzla. Podél potůčku Vosák jsme se dostali až na 
známou cestu - kolem obchodu. Šlo se krásně. Sníh nám křupal 
pod nohama. Sem tam jsme se pozastavili a společně jsme po-
zorovali srnky, sýkorky, bažanty i jinou lesní zvěř. Před Sovínem 
jsme zabočili doleva a šli jsme cestou k Raškounu a pak celým 
Raškounem. U domu malého Ondry jsme se s ním rozloučili. 
Doprovodila jsem Venďu k její babičce a sama jsem pak šla ke 
své babičce.              

SNĚHOVÝM RADOVÁNKÁM ZDAR!
Sepsala Terka Malinová

--------------------------------------------------------------------------------
Víte, že letos v březnu oslavíme 35 let trvání našeho oddílu 

TOM Kamzík Boršice (1975 - 2010)?
Chtěli bychom uspořádat takové malé setkání spojené 

s prohlídkou kronik pro všechny členy TOM Kamzík, kteří pro-
šli tímto 35letým obdobím, a všechny příznivce našeho oddílu 
a přátele turistiky. 

Nazveme tuto akci DNEM OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
a bude se konat v SOBOTU 15. 5. a v NEDĚLI 16. 5. 2010 

v době od 10 do 18 hodin.
Akce proběhne v naší nové klubovně na dolní ZŠ u hřiště. 

Vchod z pravé strany školy, kolem dětského hřiště, kde bychom 
si mohli vzájemně popovídat. 

Nynější členové se budou na Vás všechny moc těšit, že si při-
jdete popovídat se Saxanou, která si moc ráda zavzpomíná na 
krásné společné chvíle strávené v klubovně, v přírodě na turis-
tických cestách a táborech za celých 35 let.
--------------------------------------------------------------------------------

BO 30 se bude konat 22. května 2010 
v pohádkovém prostředí nazvaném 

ALIBABA A ČTYŘICET LOUPEŽNÍKŮ.
Na všechny akce Vás zvou vedoucí oddílu 

Saxana, Eva a Helča

V březnu se konala výroční členská schůze, kterou oboha-
tily děti z mateřské školky pěkným vystoupením, které se všem 
líbilo. Dále vedení obce - starosta p. Matoušek a místostarostka 
pí Otrusinová - seznámilo všechny zúčastněné s tím, co se udá-
lo v obci za uplynulé období a co se připravuje v tomto roce. 
Předseda p. Hamřík zhodnotil práci SPCCH za loňský rok. Zá-
věrem schůze proběhlo oblíbené losování tomboly. Děkujeme 
obecnímu úřadu, mateřské škole a sponzorům za příspěvky do 
tomboly, které obohatily naši výroční schůzi. 

V letošním roce základní organizace SPCCH Boršice pro své 
členy i širokou veřejnost připravuje:

zájezd v květnu do maďarských termálů, v září do lednického 
areálu a zámku Valtice.

Dále připravujeme rekondiční pobyty:
ČERVEN  29. 5. - 5. 6. 2010
Rajnochovice - hotel Zubříč, 7denní pobyt pro kardiaky
ZÁŘÍ 12. 9 - 19. 9. 2010
Valašské Klobouky - hotel Jelenovská, 7denní pobyt pro diabe-
tiky i s bazénem
LISTOPAD 14. 11 - 21. 11. 2010
Luhačovice - hotel Pohoda, 7denní pobyt pro vertebrogenní 
syndrom

Během roku budou uspořádány různé akce:  besedy, turistic-
ké pochody, turnaje v bowlingu.

Doufáme, že se těchto akcí zúčastníte.
Za výbor SPCCH Ladislav Hamřík

Svaz postižených civilizačními chorobami v roce 2010
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Letošní šachová zima se přehoupla do příjemnějších jarních 
teplot a boršičtí šachisté během té doby získali celou řadu úspě-
chů. Někde nebyli úplně nejúspěšnější, ale vždy prokázali, že 
patří do šachové špičky v regionu UH, ve Zlínském kraji a také 
v celé ČR. Nejdříve si někteří dovezli vánoční dárky z Břeclavi.

Předčasné Vánoce v Břeclavi 
V sobotu 12. 12. 2009 se uskutečnil v Břeclavi, v čele s ře-

ditelem Davidem Ciprysem, tradiční vánoční turnaj. Do břec-
lavského sálu se sjelo celkem 111 účastníků. Hrálo se ve dvou 
kategoriích - do 15 let (1994 - 1997) a do 11 let (1998 a mlad-
ší). Vítězem mezi staršími se stal brněnský Eduard Meduna 
a v mladších získal 1. cenu staroměstský František Mrkus!

Za náš oddíl se zúčastnili 3 hoši a jedna dívka, všichni v ka-
tegorii do 15 let. Bojovali a umístili se na předních místech. Na 
3. pozici do 15 let skončil Pavel Náplava. Pomyslný bronz do 13 
let si odvezl Petr Janska. Ten právě v posledním kole porazil 
svého oddílového kolegu Pavla Tománka, který se tím propadl 
až na 18. - 19. místo. Stříbro mezi dívkami získala boršická Len-
ka Slabá! 

Svou rychlost rukou předvedli ti nejtalentovanější přímo v srdci 
Evropy – v Praze. 

Pěkné umístění mezi nejlepšími juniory v Praze
Tři naši mladíci (Václav Fiala, Adam Gabriel a Luděk Vol-

čík) jeli už poněkolikáté změřit své schopnosti na Mistrovství 
ČR juniorů v bleskovém šachu, konané 19. prosince 2009. 
Klasickým doprovodem a řidičem  v jedné osobě byl Stanislav 
Volčík st. Naši hráči se seřadili v pořadí: 8. Adam Gabriel, 10. 
Václav Fiala, 29. Luděk Volčík.

Velmi dobře se s posledním turnajem Velké ceny poprala čtveři-
ce úspěšných hráčů z Boršic!

Seriál VC skončil v Uherském Hradišti 
V sobotu 17. ledna skončil posledním turnajem v Uherském 

Hradišti seriál Velkých cen. Hrálo se tradičně v jídelně ZŠ 
Unesco, které patří dík jak za poskytnutí prostorů, tak i za ceny. 
Medaile pro celkové vítěze série a poháry pro vítěze v celkovém 
pořadí zase věnoval RŠS. Před posledním kolem bylo jasné, že 
vítězem celkového pořadí ve starší kategorii se stal boršický Petr 
Janska, který měl tři vítězství z předcházejících turnajů. 

Zleva vítězové jednotlivých kategorií: Petr Janska (SK Boršice), 
Marek Jagoš (ŠO Kyjov), Lenka Blechová (ŠK Staré Město) a Eri-
ka Náplavová (KK-ŠK Osvětimany).

Pěkným 3. místem se blýskl v posledním turnaji Pavel Tomá-
nek z Boršic, který ale bohužel hrál jen jediný turnaj. 

 Zleva 3 nejlepší hráči: 2. místo Jan Skalka (ŠK Veselí n. M.), 1. 
místo František Mrkus (ŠK Staré Město), 3. místo Pavel Tománek 
(SK Boršice).

Mezi staršími dívkami si stříbrnou medaili vybojovala bor-
šická Lenka Slabá. V mladší kategorii měl k celkovému triumfu 
nejlépe nakročeno Marek Jagoš z Kyjova. Vítěz dvou předešlých 
turnajů od začátku potvrzoval své předcházející výkony a s 6,5 
bodu se stal zaslouženým vítězem. Mezi dívkami se skvěle na 
třetím místě umístila Adéla Brzicová z Boršic.

Zleva nejlepší hráčky v kategorii mladších: 1. místo Erika Nápla-
vová (KK-ŠK Osvětimany), 2. místo Leona Černochová (KK-ŠK 
Osvětimany), 3. místo Adéla Brzicová (SK Boršice).

Šachy v Boršicích během zimy…



  strana 23  

Čtyři členové družstva Základní školy Boršice si poradili 
s postupem na republikové kolo přeboru základních škol v ka-
tegorii 6. až 9. třída.

ZŠ Boršice postoupila na MČR 4členných družstev 
V úterý 26. ledna 2010 se sjelo 24 nejlepších šachových týmů 

Zlínského kraje do Střediska volného času Alcedo ve Vsetíně. 
Čtyřčlenné týmy se utkaly ve 3 kategoriích: 1. až 5. třída, 6. až 
9. třída a střední školy. 

Základní školu Boršice reprezentovala čtveřice hráčů v sestavě 
(zleva): 1. Luděk Volčík, 2. Dominik Pfeffer, 3. Pavel Tománek, 
4. Lenka Slabá. 

Toto družstvo obsadilo celkově 2. místo a postoupilo na 
MČR družstev základních škol! Vítězným družstvem se stala ZŠ 
Unesco, kde je oporou týmu Pavel Náplava - také boršický hráč. 
Naší boršické škole přejeme mnoho úspěchů i na republikovém 
přeboru, kde bude její úloha velmi těžká! Důkazem nám může 
být velmi vyrovnaný boj o první 3 místa na krajském přeboru 
Zlínského kraje!

Zajímavě se vyvinuly soutěže družstev. Někde bojujeme 
o postupy do vyšších soutěží, jinde o záchranu!

Soutěže družstev
V současné době ještě pořád probíhají, ale pomalu se blíží 

jejich vrchol. V Extralize dorostu (Východní část) jsme si vybo-
jovali postup do celorepublikového fi nále 3. místem, když před 
námi skončili takoví velikáni jako 1. Frýdek-Místek a 2. Orlová. 
Snad se klukům a holkám bude dařit a přivezou třeba nějaký 
cenný kov. Pod touto soutěží (v I. lize ml. dorostu) hraje naše 
záloha, která prozatím udržela slušné 7. místo z 12 družstev.

Mezi našimi družstvy dospělých bych upozornil na skvěle 
hrající mladé A-družstvo, které 2 kola před koncem soutěže vede 
zlínský krajský přebor a usiluje o postup do II. ligy. B-družstvo 
ve stejné soutěži také zabojovalo a už není poslední, ale desáté 
z 12 týmů. Naopak C-družstvo nepříjemně klopýtlo  a propadlo 
se až na 2. nepostupové místo. Snad to ještě napraví! Zbývající 
družstva D a E hrají klidný střed tabulky. Ani jednomu nejde 
o postup, ani o sestup. Hlavně zde mladí žáci zkoušejí hrát se 
silnějšími šachisty.

Za Šachový oddíl Boršice
Stanislav Volčík ml.
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Společenská kronika

Akce Sboru pro občanské záležitosti:
• Každý měsíc gratulace v MR jubilantům starším 70 let
• Nástěnka zemřelých ve Smuteční obřadní síni 
• Vánoční návštěvy v Domově pokojného stáří v Boršicích, v Domově pro seniory 

v Buchlovicích a v ústavu na Velehradě 
• Domov důchodců Buchlovice:
 - 85 let paní Marie Daňková, nar. 01. 12. 1924
 - 91 let paní Marie Ludvíčková, nar. 05. 12. 1918
 - 98 let pan Štěpán Skupina, nar. 23. 12. 1911
• Přivítání prvního občánka obce Boršice roku 2010 – 27. 02. 2010
• Vítání občánků – 27. 02. 2010
• 50 let společného života - Jaroslav a Ludmila F o j t í k o v i – 27. 02. 2010 

Životní jubilea
Anna V a v ř i n í k o v á  80 let  nar. 05. 01. 1930
Marie H ů l k o v á  90 let  nar. 10. 01. 1920
Marie G r z e g o r z e k o v á  80 let  nar. 18. 02. 1930
František Č u m a  80 let  nar. 19. 02. 1930
Růžena B l a n á ř o v á  80 let  nar. 21. 02. 1930

Narození
Kristýna S v o b o d o v á  nar. 16. 11. 2009
Ondřej H r u š á k  nar. 29. 11. 2009
Amálie B r u š t í k o v á  nar. 20. 01. 2010
Adriana B a l í č k o v á  nar. 13. 02. 2010

Úmrtí
Ludmila H l a v á č k o v á  zemřela  09. 12. 2009 
Barbora G o t t w a l d o v á  zemřela  14. 12. 2009 
Miroslav D v o u l e t ý  zemřel  24. 12. 2009
Ludmila Š i m í k o v á  zemřela  02. 01. 2010
Marie H o r k á  zemřela  11. 01. 2010
Josef P o r t a  zemřel  14. 01. 2010
Vladimír M a ň á s e k  zemřel  19. 01. 2010
Anna N á p l a v o v á  zemřela  02. 02. 2010
Vít B a č á k  zemřel  16. 02. 2010

Úmrtí našich bývalých spoluobčanů
Jaroslav D a n í č e k  zemřel  27. 01. 2010
Terezie V ý s t u p o v á  zemřela  14. 02. 2010
Františka S k u p i n o v á  zemřela  21. 02. 2010


